



## السيرة الذاتية

### بيانات شخصية:

- عبد الوهاب بغداددي العكيني من مواليد ١٩٥٩م الأقصر – مصري الجنسية
- خبير تربوي، مدرب محترف معتمد واستشاري نظم الجودة في المؤسسات التعليمية.
- مدير الإشراف التربوي بمدارس منار السبيل الأهلية – حفر الباطن – السعودية.
- مدير مركز الخير للاستشارات الإدارية والتربوية والترجمة والتدريب – القاهرة – الرياض
- حاصل على جائزة المعلم المتميز بوزارة التعليم السعودية في دورتها السادسة ١٤٣٦/١٤٣٧هـ.

### المؤهلات والخبرات:

- ليسانس اللغة العربية والعلوم الإسلامية في كلية دار العلوم -جامعة القاهرة ١٩٨١م
- تمهيدية ماجستير دار العلوم – علم اللغة ٢٠١٤م
- ماجستير علم اللغة - كلية اللغات – جامعة المدينة العالمية – ماليزيا ٢٠١٥م
- دبلوم عالي إدارة نظم الجودة في المؤسسات التعليمية – كلية التربية – جامعة عين شمس ٢٠١٦م.
- باحث دكتوراه في علم اللغة – كلية اللغات -جامعة المدينة العالمية ٢٠١٦م-ماليزيا.
- مخطط استراتيجي (وضع الخطط الاستراتيجية ومتابعة تنفيذها).
- مصمم حقائب تدريبية ومدرب برامج التنمية المهنية.
- باحث ميداني.
- مدرب محترف معتمد – المركز الكندي PCT .
- مدرب محترف معتمد – أكاديمية التدريب الاحترافي PAT.
- مدرب مدربين جرافولوجي – أكاديمية التدريب الاحترافي PAT.
- إخصائي تشخيص وعلاج الديسلكسيا (العسر القرائي والكتابي والحسابي).
- مصمم تعليمي محترف.
- استشاري نظم الجودة في المؤسسات التعليمية –دبلوم عالي مهني -كلية التربية – جامعة عين شمس ٢٠١٢م.
- عضو الجمعية السعودية والمجلس العالمي للمراجعين الداخليين.

### للمؤلف:

- كتاب " عولمة اللغة ولغة العولمة "
- كتاب " فارس يمتطي عقلا" قراءة في الفكر اللغوي للبروفسور تمام حسان
- القاتل الخفي لطموح أبنائنا: الصدمة الدراسية
- صرخات خلف أسوار المدرسة (مع آخرين)
- عسر القراءة (الديسلكسيا) إشكالية البحث والعلاج
- نشر بمجلة المؤتمر العالمي للدراسات اللغوية، كوالالمبور، ماليزيا ١٠-١١/ ١٢/٢٠١٥م

للتواصل: البريد الإلكتروني [bagdady2016@gmail.com](mailto:bagdady2016@gmail.com) : جوال: +966.567359620 +واتساب

# Curriculum Vitae



## Personal Data:

Abdel-Wahab Baghdadi Al-Akaini was born in 1959 in Luxor, Egypt

- Educational expert, certified trainer and quality systems consultant in educational institutions.
- Director of Educational Supervision at Manar Al-Sabeel National Schools - Hafar Al-Batin - Saudi Arabia.
- Director of the Al-Khabeer Center for Administrative, Educational Consulting, Translation and Training - Cairo - Riyadh
- Obtaining the Distinguished Teacher Award at the Saudi Ministry of Education in its sixth session 1436/1437 AH.

## Qualifications and experience:

- BA in Arabic Language and Islamic Sciences in Faculty of Dar Al Uloom - Cairo University 1981
- Introductory Master of Dar Al Uloom - Linguistics 2014 AD
- MA in Linguistics - College of Languages - Al-Madinah International University - Malaysia 2015
- High Diploma in Quality Systems Management in educational institutions - College of Education - Ain Shams University 2016.
- PhD researcher in linguistics - College of Languages - Al-Madinah International University 2016 AD - Malaysia.
- Strategic plan (developing strategic plans and following up on their implementation).
- Designer of training bags and coach of professional development programs.
- Field Researcher.

Certified Professional Trainer - Canadian Center PCT.

- Certified Professional Trainer - PAT Academy.
- Geographic trainer trainer - PAT Professional Training Academy.
- Dyslexia diagnosis and treatment specialist (dyslexia, written and computational).
- Professional educational designer.
- Quality Systems Consultant in Educational Institutions - Professional High Diploma - College of Education - Ain Shams University 2012.
- Member of the Saudi Society and the International Council of Internal Auditors.

For the author:

- The book "Globalization of Language and the Language of Globalization"
- The book "Knight Rides A Mind" is a reading in the linguistic thought of Professor Tammam Hassan

The hidden killer of our children's ambition: the school shock  
Screams behind the school walls (with others)

Dyslexia is problematic for research and treatment

Published in the journal of the International Conference on Linguistic Studies, Kuala Lumpur, Malaysia 10-11 / 12 / 2015AD

To contact: Email: bagdady2016@gmail.com Mobile +966.567359620: + WhatsApp